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Nr. 23 BRIEF VAN DE STAATSSECRETARIS VAN LANDBOUW, NATUUR-
BEHEER EN VISSERIJ

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

’s-Gravenhage, 26 juni 2000

Met deze brief informeer ik u, mede namens de Minister van Volksgezond-
heid, Welzijn en Sport, inzake het aantreffen van diervoeders in België met
een verhoogd gehalte aan PCB’s.

Donderdag 18 mei jl. werd het Ministerie van Landbouw, Natuurbeheer en
Visserij door de Europese Commissie geïnformeerd inzake het aantreffen
van een diervoeder voor kalveren met een verhoogd gehalte aan PCB’s.
Deze verontreiniging werd aangetroffen door middel van het monitorings-
programma dat de Belgische overheid naar aanleiding van de dioxine-
crisis van vorig jaar heeft opgesteld.

Het betrof een partij van 2340 kg voeder van een bedrijf in het Waalse
Feluy, dat enkel aan drie lokale veehouders is afgeleverd. Donderdag-
ochtend werd van het Belgische Ministerie van Middenstand en Land-
bouw reeds vernomen dat zij met zekerheid konden stellen dat geen
verontreinigd diervoeder naar Nederland is getransporteerd.

In het weekend van 19 en 20 mei werd vervolgens bekend dat ook andere
mengvoeders uit het betreffende bedrijf besmet zijn geweest met PCB’s.
Aangezien het bedrijf geen goede administratie heeft bijgehouden van
leveringen, was het voor de Belgische overheid niet mogelijk aan te geven
welk veehouderijbedrijf mogelijk verontreinigd diervoeder heeft
ontvangen en welk niet. Derhalve zijn door de Belgische overheid álle
afnemers van het mengvoederbedrijf te Feluy geblokkeerd (in totaal 201
bedrijven). Hierbij zaten geen Nederlandse bedrijven. Alle bedrijven zijn
bemonsterd op PCB’s in het diervoeder en uit voorzorg is ook de melk van
deze bedrijven apart ingezameld en bemonsterd. De Belgische overheid is
gevraagd of ze ook kunnen verzekeren dat geen (mogelijk verontreinigde)
dierlijke producten van de mogelijk besmette bedrijven naar Nederland
zijn gekomen.
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Op 23 mei is de situatie aan de orde gesteld in het PVC-Volksgezondheid.
Daar kreeg België alle lof voor de adequate aanpak.

Op 26 mei werd het Ministerie van Landbouw, Natuurbeheer en Visserij
door de Belgische overheid op de hoogte gebracht van het feit dat 8
runderen (in de periode van 10 tot en met 22 mei) naar Nederland waren
getransporteerd, afkomstig van bedrijven die behoorden tot het klanten-
bestand van het mengvoederbedrijf. De AID en de Keuringsdienst van
Waren zijn na deze berichten direct gestart met het traceren van de betref-
fende runderen.

Uitkomsten van de Nederlandse tracering:

Nog diezelfde dag kon op basis van aanvullende informatie uit België
worden vastgesteld dat 4 runderen afkomstig waren van een bedrijf dat
inmiddels bleek te zijn vrijgegeven. Deze 4 runderen waren dus niet
gecontamineerd met PCB’s. De overige 4 runderen waren getransporteerd
naar Nederland vóórdat de Belgische autoriteiten bedrijven hadden
geblokkeerd. Uit voorzorg zijn deze toch meegenomen in de Belgische
berichtgeving en aansluitend ook in de Nederlandse tracering.
– Eén rund bleek nog in leven te zijn en is onmiddellijk tot nader order

geblokkeerd.
– Eén rund, geslacht op 18 mei, bleek afkomstig te zijn van een bedrijf

waarvan uit onderzoek was vastgesteld dat de melk niet gecontami-
neerd was met PCB’s. Op basis hiervan concludeerde de Keurings-
dienst van Waren dat ook het vlees naar alle waarschijnlijkheid niet
gecontamineerd is geweest.

– De overige 2 runderen bleken op 10 en 19 mei te zijn geslacht.

Uitkomsten Belgisch onderzoek:

Het onderzoek van de Belgische autoriteiten naar de oorzaak van de
verhoogde gehalten aan PCB’s in het diervoeder is inmiddels afgerond.
Hierover is tijdens het PVC van 21 juni gerapporteerd. De exacte oorzaak
van de besmetting is niet gevonden, maar uit dit onderzoek blijkt dat de
lichte contaminatie met PCB beperkt is gebleven tot het betreffende
veevoederbedrijf. Tevens is gebleken dat slechts een beperkt aantal
runderen dan wel dierlijke producten besmet was met een zeer lage over-
schrijding van de norm.

Algemene conclusie tijdens het PVC was dat er geen gevaar voor de
volksgezondheid is opgetreden. De Europese Commissie heeft nogmaals
tijdens het PVC waardering uitgesproken voor het adequate optreden van
de Belgische autoriteiten en beschouwt dit dossier als gesloten.

De Staatssecretaris van Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
G. H. Faber
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